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PROTOKÓŁ NR XLI/09,10 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniach 29 grudnia 2009 r.  
w Zespole Szkół Nr 1 im Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu 

i 4 stycznia 2010r.  
w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 
 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    27 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XLI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XLI sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XL sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010: 

a) przedstawienie projektu uchwały budŜetowej, 
b) odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
f) głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

6. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 
rocznego planu kontroli. 

7. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 
pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2009 rok.  

8. Podjecie uchwał w sprawach: 
a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2010; 
b) zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 2009r. 

w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej         
i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2009. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XLI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 
 

Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XLI sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1205.  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości.  
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego,  wprowadza do 
porządku obrad XLI sesji w pkt 8 projekty uchwał w sprawach: 
1) zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu; 
2) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.            

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „A”;  
3) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.            

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „B”; 
4) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.            

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „C”; 
5) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.            

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „D”. 
Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2009r. stanowi załącznik nr 4             
do protokołu. 
 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie XLI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XLI sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XL sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010: 

a) przedstawienie projektu uchwały budŜetowej, 
b) odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
f) głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

6. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 
rocznego planu kontroli. 

7. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 
pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2009 rok.  

8. Podjecie uchwał w sprawach: 
a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2010; 
b) zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 2009r. 

w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej i 
zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2009; 

c) zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej                        
w Zgierzu; 

d) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                       
– druk „A”;  

e) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                       
– druk „B”; 

f) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                         
– druk „C”; 
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g) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                
– druk „D”. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XLI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Radni otrzymali ustalony porządek obrad. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XL sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XL sesji. 
Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Ad. 4 
Radny Tadeusz Iwaniuk nawiązał do interpelacji złoŜonej na XL sesji dotyczącej 
funkcjonowania Wydziału Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Zgierzu. 
Wyraził niezadowolenie z udzielonej mu odpowiedzi. W związku z tym poprosił                     
o informacje: 

• ile decyzji zostało wydanych w 2008 r. i 2009 r. z podaniem średniej czasowej ich 
wydania, 

• ile w tym czasie było zatrudnionych pracowników, w tym inspektorów. 
 
Radny Paweł Wawrzyńczak oznajmił, Ŝe z dniem 1 stycznia 2010 r. zgodnie z przepisami 
państwowymi obowiązywać ma w geodezji układ 2000 jako poziom odniesienia i układ 
współrzędnych. Zapytał, kiedy w Powiecie Zgierskim zacznie obowiązywać w/w przepis oraz 
czy będą przeliczane wysokości pikiet na warstwach w programie ewmapa.  Ponadto zapytał, 
czy Gmina Miasto Zgierz w ramach porozumienia w zakresie prowadzenia ewidencji gruntów 
i budynków jest przygotowana do przejścia w układ 2000. Czy wykonawstwo prac 
geodezyjnych będzie otrzymywało dane w pliku tekstowym w układzie obowiązującym od     
1 stycznia 2000 r.  
 
Radny Bogusław Czekała zgłosił interpelację dotyczącą budowy chodnika przy                     
ul. Konstytucji 3- go Maja  w Ozorkowie. Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Radny Henryk Tomczak oznajmił, Ŝe na ostatniej sesji złoŜył interpelację dotyczącą złej 
pracy Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Zgierzu na którą nie dostał 
odpowiedzi. W związku z tym radny poprosił o wyjaśnienia w tej sprawie.  
Ponadto radny zapytał jaki jest przewidywany udział procentowy gmin przy realizacji 
inwestycji w budŜecie Powiatu Zgierskiego na rok 2010. Jeśli jest inny niŜ, ten który zakłada 
uchwała nr IX/78/07 Rady Powiatu Zgierskiego  z dnia 29 czerwca 2007 r. w sprawie 
określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w zakresie budowy, 
przebudowy i remontów niektórych dróg powiatowych to jaki i dlaczego zostały przyjęte 
takie kryteria.  
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Radny Adam Bączyk zapytał, czy Starosta w  okresie przedświątecznym moŜe zorganizować 
kolację dla osób biednych i potrzebujących.  
Ponadto poinformował, Ŝe jako lekarz jeŜdŜący w pogotowiu ratunkowym stwierdził dwa 
zgony osób zamarzniętych. W związku z tym zapytał, czy Starosta jest w posiadaniu 
informacji co do ilości osób zamarzniętych na terenie Powiatu Zgierskiego (okres ostatnich 
mrozów). 
 
Radny Arkadiusz Cichecki złoŜył interpelację dotyczącą drogi powiatowej nr 5168E na 
odcinku od końca ul. Daszyńskiego w Aleksandrowie Łódzkim do przydroŜnego krzyŜa       
(tj. do ul. Podleśnej) Ruda Bugaj. Interpelacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Bogdan Winkler (Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego w I kadencji) w swoim imieniu 
i Grzegorza Szkody (radnego - seniora I kadencji) złoŜył radnym Ŝyczenia noworoczne. 
 
Przewodniczący Rady na wniosek Starosty ogłosił przerwę o godz. 1238. 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1257. 
 
Ad. 5a) 
Projekt uchwały Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2010 stanowi załącznik nr  7 do protokołu . 
 
Autopoprawka przyjęta przez Zarząd Powiatu Zgierskiego w dniu 29 grudnia 2009r. do 
projektu uchwały z dnia 12 listopada 2009 r. Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie 
uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha poinformował, Ŝe projekt budŜetu przedstawiany był na 
wszystkich Komisjach Rady Powiatu Zgierskiego. KaŜda z Komisji we własnym zakresie 
analizowała ten budŜet. Była moŜliwość zadawania pytań członkom Zarządu, jak równieŜ 
Skarbnikowi. BudŜet, który został przygotowany na rok 2010 oparty jest juŜ o nową ustawę    
o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. Zatem sam kształt uchwały budŜetowej, 
jego konstrukcja dopasowana została do wymogów określonych w ustawie. Jak widać nawet 
część graficzna wygląda nieco inaczej.  Mniej jest załączników. Część zestawień co do 
wydatków, dochodów objęta jest juŜ samą treścią uchwały. Jednak najwaŜniejsze w budŜecie 
są  dwie pozycje: dochody budŜetowe, które w 2010 r. przewiduje się łącznie w wysokości 
100.532.715,55 zł. oraz wydatki budŜetowe łącznie w wysokości 106.621.007,51 zł. w tym 
wydatki majątkowe 8.192.133,65 zł. W budŜecie przewidziana została równieŜ rezerwa 
ogólna w wysokości 200.000 zł. oraz rezerwa celowa w wysokości 15.000 zł.                           
z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego. Zaplanowano 
takŜe deficyt w wysokości 6.088.291,96 zł. Zostanie on sfinansowany przychodami z tytułu 
zaciągniętego długoterminowego kredytu. Wysokość kredytu, który jest przewidziany do 
pozyskania w 2010 r. to kwota 9.435.691,96 zł.  
Ponadto w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do projektu w/w uchwały. Zmianie 
ulega brzmienie § 21: „§ 21 Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem 1 stycznia 2010 r. i podlega 
ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Rady powiatu Zgierskiego oraz w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Łódzkiego” . 
 
Ad. 5b) 
Opinie Komisji stałych do projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010 stanowią 
załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wszystkie Komisje Rady Powiatu Zgierskiego 
pozytywnie zaopiniowały projekt budŜetu; niektóre w zakresie ich dotyczącym. Nie wpłynęły 
Ŝadne wnioski radnych. 
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Radny Krzysztof Kozanecki oznajmił, Ŝe Komisja Statutowo – Prawna pozytywnie 
zaopiniowała projekt budŜetu, ale bez autopoprawki, którą zgłosił Starosta. Wyraził 
wątpliwość, czy ta autopoprawka i to Ŝe dzisiaj obradujemy nad projektem budŜetu jest           
z punktu widzenia prawa poprawne. Jak Państwo spojrzycie na pierwszą stronę na podstawę 
prawną wymieniona tam została ustawa o finansach publicznych z 2009 r., która będzie  
obowiązywać dopiero od 1 stycznia 2010 r. Radny nie wie, czy dzisiaj w roku 2009 moŜna 
podjąć uchwałę na podstawie przepisów, które będą obowiązywał dopiero od piątku. Nie wie, 
czy zmiana proponowana przez Zarząd dzisiaj będzie wystarczającym naprawiaczem tej 
sytuacji. Wydaje się, Ŝe budŜet jest jedną z najwaŜniejszych uchwał w roku dla kaŜdej 
jednostki samorządowej. Ryzykowanie ewentualnym odrzuceniem przez wojewodę, czy 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową budŜetu z tego powodu, Ŝe będziemy budŜet 
przyjmować dzisiaj, a nie na początku przyszłego roku jest niewłaściwe. Radny chciałby się 
dowiedzieć dlaczego Zarząd idzie na takie ryzyko. Jakie jest niebezpieczeństwo. Co stracimy 
jeśli przyjmiemy budŜet na początku przyszłego roku. Rozumie sytuację w której 
przyjmowany byłby budŜet w tym roku, ale  w trybie ustawy o finansach publicznych z roku 
2005, aktualnie obowiązującej.   
 
Przewodniczący Rady oznajmił, Ŝe otrzymał projekt budŜetu w terminie określonym               
w uchwale regulującej procedurę uchwalania budŜetu. Otrzymał wszystkie opinie Komisji       
w tym temacie oraz opinię RIO. Wszystkie opinie są pozytywne. W związku z tym zgodnie     
z uchwałą proceduralną do porządku obrad dzisiejszej sesji wpisany został punkt dotyczący 
uchwalenia budŜetu na rok 2010.  
 
Ad. 5c) 
Uchwała Nr I/154/09 z dnia 30 listopada 2009 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi  w sprawie opinii dotyczącej projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego 
na 2010 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Uchwała Nr I/153/2009 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi          
z dnia 30 listopada 2009 r. w sprawie opinii dotyczącej moŜliwości sfinansowania deficytu 
budŜetowego oraz prognozy kształtowania się długu publicznego Powiatu Zgierskiego 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski odczytał ww. dokumenty.  
 
Ad 5d) 
Brak stanowiska Zarządu w związku z pozytywnymi opinii Komisji i braku wniosków 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady na wniosek Przewodniczącej Klubu Radnych Platforma Obywatelska 
radnej Marii Sobczak ogłosił przerwę o godz. 1320 . 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1415. 
 
Ad. 5e) 
Przewodniczący Klub Radnych Bezpieczny Powiat radny Józef Dziemdziela przekazał, Ŝe 
klub będzie głosował za uchwaleniem budŜetu przedstawionego przez Zarząd.  
 
Przewodniczący Klubu Radnych Polskie Stronnictwo Ludowe radny Paweł Wawrzyńczak 
przekazał, Ŝe klub będzie głosował za uchwaleniem budŜetu przedstawionego przez Zarząd.  
 
Radna Zofia Ogórek wyraziła swoją opinię jako radna i przewodnicząca Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Turystyki. Wskazała, Ŝe dla radnych projekt budŜetu jest w Ŝaden sposób 
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nie do odszyfrowania. Nie jest czytelny, gdyŜ nie ma moŜliwości odniesienia się  do planu 
wykonania roku 2009. Jako Przewodnicząca Komisji Oświaty z uwagi na brak jego 
czytelności pofatygowała się wykonać szereg telefonów do placówek oświatowych powiatu    
z zapytaniem jak wygląda propozycja planu na rok 2010. Szczególnie interesowały ją płace    
i pochodne oraz pozostałe wydatki. Jeśli chodzi o pozostałe wydatki to z informacji jakie 
uzyskała (część informacji jest kwotowych, część procentowych) wszędzie zostały one 
nieoszacowane o kwoty remontowe. Natomiast jeŜeli chodzi o płace i składki chciałby 
uzyskać informację w jakim procencie i na jaką kwotę przekłada się niedoszacowanie budŜetu 
w tych działach. Z informacji jakie radna pozyskała w ostatnim czasie od kierowników 
jednostek niedoszacowanie to było rzędu od 7% do 12%. Oznajmiła, Ŝe jest to przeraŜające. 
Ponadto wskazał, Ŝe jest przekonana, Ŝe Starosta ma pełną wiedzę jakie niedoszacowanie       
w stosunku do wykonania tego roku proponuje Zarząd w budŜecie na 2010r.  
 
Radny Henryk Tomczak wystąpił w imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa. 
Odniósł się do wydatków inwestycyjnych i robót budowlanych, które są planowane na terenie 
powiatu na drogach i chodnikach. Oznajmił, Ŝe nie po raz pierwszy zabiera głos na ten temat. 
Pytał juŜ Zarząd jak wyglądają plany  strategiczne. Które z tych dróg powiatowych są dla nas 
waŜne, a które mniej waŜne. Rozumie, Ŝe niektóre niewielkie inwestycje wykonywane są        
z samorządami gminnymi. Jednak w przypadku tego budŜetu trudno sobie wyobrazić             
większe rozproszenie środków, którymi powiat na drogi dysponuje. Radny nie znajduje         
w tym budŜecie ani jednej pozycji, która byłaby planowana w taki sposób, Ŝe zakłada 
pozyskiwanie środków zewnętrznych. W związku z tym rozumie, Ŝe te drobne rzeczy są       
w jakimś zakresie do zrobienia: nakładki, chodniki. W projekcie budŜetu mamy takich 
inwestycji 20 i Ŝadnej  duŜej. Będzie prosił, moŜe nawet przed głosowaniem, aby  Starosta 
odpowiedział na które z tych inwestycji w projekcie budŜetu są wykonane dokumentacje. 
Poinformował, Ŝe na Komisji zapytał Wicestarostę Karpińskiego w jakim standardzie 
wykonuje się przebudowy, czy budowy dróg. Niestety dostał odpowiedź, która go zmartwiła. 
Wydaje się, Ŝe robimy drogi, ale nie tylko efekt. W roku przedwyborczym jest on zapewne 
potrzebny koalicji rządzącej w tym powiecie. Być moŜe w pewnym zakresie niektórym 
wójtom i burmistrzom. Krótko mówiąc jeŜeli jest wprowadzana przebudowa drogi gruntowej 
to przynajmniej powinniśmy zrobić badanie, Ŝeby się upewnić jak wielkie jest ryzyko. Czy 
połoŜenie jednej warstwy, czy dwóch rozwiązuje problem na trzy lata, na cztery na pięć. 
MoŜe się okazać, Ŝe wydaje się te środki doraźnie, Ŝe w przyszłej kadencji do przebudowy 
tych dróg będziemy wracać. Radny uwaŜa, Ŝe taki sposób wydawania środków bez 
moŜliwości absorbowania środków zewnętrznych jest na krótką metę i trudno, Ŝeby moŜna 
tak skonstruowany budŜet, tak zaplanowane wydatki poprzeć.  
 
Radna Zofia Ogórek doprecyzowała swoje pytanie. Zainteresowana jest odpowiedzią             
w dotyczącą działów: 801, 854 i 852. 
 
Przewodnicząca Klubu Radnych Platforma Obywatelska radna Maria Sobczak 
poinformowała, Ŝe decyzja dotycząca projektu budŜetu na rok 2010 jest konsekwencją 
wielokrotnie poruszanych problemów przez radnych Klubu w formie zapytań, interpelacji, 
które znajdują równieŜ odzwierciedlenie w budŜecie na 2010r.  To co zwraca szczególną 
uwagę Klubu to niedostateczne pozyskiwanie środków unijnych, brak parytetów                    
w podziałach środków i udziału w inwestycjach przez poszczególne gminy. Brak wieloletnich 
planów inwestycyjnych i rozwiązania problemu MłodzieŜowego Domu Kultury (czas mija, 
zbliŜa się rok 2012). To co ich smuci to brak merytorycznego rozwoju działów                      
w Starostwie typu geodezja, czy działu który zajmuje się pozyskiwaniem środków 
zewnętrznych. Pozytywna opinia, która jest odczytywana z pozytywnym namaszczeniem 
przez Skarbnika, a która opracowana jest przez RIO  jest tylko oceną formalną. Od czwartego  
budŜetu, który jest przygotowywany przez ten Zarząd oczekuje się nie budŜetu 
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zachowawczego, ale budŜetu który zapewniłby rozwój naszego powiatu. Z tego względu 
Klub Radnych PO będzie głosował przeciwko temu budŜetowi.  
 
Starosta podziękował za wypowiedziane wnioski i uwagi. Wskazał, Ŝe do części z nich się 
ustosunkuje, jednak do niektórych moŜe powiedzieć tylko tyle, Ŝe był czas na Komisjach, 
Ŝeby zadawać pytania korzystając z okazji, Ŝe uczestniczył w nich Skarbnik, naczelnicy 
wydziałów. Reasumując w/w uwagi oznajmił, Ŝe skoro Państwo nie będziecie popierać tego 
budŜetu, nie będziecie mieć moralnych podstaw do tego, aby startując w wyborach                 
w przyszłym roku chwalić się osiągnięciami, które Zarząd w tej kadencji dokonał. Rozumie, 
Ŝe nie będzie to wykorzystywane w materiałach. Będzie to wtedy w porządku. Myśli, Ŝe co  
do geodezji to radny Wawrzyńczak mógłby więcej powiedzieć w tym temacie. Jednak on 
moŜe powiedzieć, Ŝe z zaskoczeniem przyjmuje uwagę, Ŝe działania Zarządu są 
niewystarczające. śyczyłby Miastu Zgierz połowy takich działań jakie podjął Zarząd. Nie 
byłoby wtedy problemu 1350 stron uwag. Co do wydatków w oświacie rozumie, Ŝe Państwo 
są przeciwko kontynuowaniu działań dotyczących poprawy warunków edukacji, modernizacji 
w liceach. Rozumie. Państwo mają do tego prawo. Zaznaczył, Ŝe Zarząd będzie te zadania 
podejmować. Jest to naturalny ciąg i naturalne konsekwencje wcześniej przyjętej przez nich 
polityki. RównieŜ jeśli chodzi o wydatki drogowe w tym roku Zarząd skorzystał z wszystkich 
moŜliwych źródeł zewnętrznych. Schetynówki nie dość, Ŝe zostały rozliczone to dostaliśmy 
jeszcze dodatkowe środki, które umoŜliwiły zwi ększenie zadań inwestycyjnych w tym 
zakresie. Spodziewa się równieŜ tego typu działań w przyszłym roku. Pozwolił sobie równieŜ 
zarzucić pewną niekonsekwencję. Dotyczy ona przebudowy ul. Wiosny Ludów w Zgierzu. 
Rozumie, Ŝe PO wycofuje się z tego, nie popierając tego budŜetu. Ma do tego prawo. 
Doskonale to rozumie. Zarząd będzie jednak dalej tę inwestycję realizować. UwaŜa, Ŝe ten 
budŜet jest budŜetem optymalnym, moŜliwym do realizacji w realnych warunkach, w realniej 
sytuacji ekonomicznej, finansowej. Zarząd w sposób odpowiedzialny dokonał analizy 
moŜliwych wydatków w porównaniu z dochodami. Przyjął deficyt, który jest deficytem 
dopuszczalnym w granicach nie tylko prawa, ale i zdrowego rozsądku. Zarząd  będzie mógł 
spojrzeć sobie w twarz  i powiedzieć, Ŝe zostawia Powiat Zgierski w dobrej sytuacji 
finansowej, z wieloma inwestycjami zakończonymi. Wskazał, Ŝe Ŝyczyłby tego równieŜ 
sąsiednim samorządom. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki oznajmił, Ŝe wystąpienie Starosty było fantastyczne, tylko 
szkoda, Ŝe projekt budŜetu na przyszły rok nie jest tak fantastyczny. Wskazał, Ŝe to nie jest 
tak, Ŝe opozycja jest przeciwko termomodernizacji szkół, przeciwko rozbudowie bazy dróg 
powiatowych. UwaŜamy, Ŝe naleŜy to robić. Nie jest to przez nich kwestionowane. 
Obawiamy się jednak, Ŝe mimo zadawanych pytań na Komisjach  i próśb o wyjaśnienie tych 
spraw nie jesteśmy przekonani, Ŝe szczególnie planowane budŜety jednostek organizacyjnych 
powiatu są zaplanowane na takim poziomie, Ŝeby środków wystarczyło do 31 grudnia 2010 r.  
Obawiamy się, Ŝe jest to skonstruowane tak, Ŝe skoro nasza kadencja kończy się 12 listopada 
2010 r. to w tym czasie moŜe zabraknąć pieniędzy dla tych jednostek. Właśnie temu się 
sprzeciwiamy. Nie przekonaliście nas Państwo, Ŝe ten projekt budŜetu mówi co innego. 
Drugą sprawą jest to, Ŝe radny nie otrzymał odpowiedzi na swoje wątpliwości natury prawnej 
oraz natury pragmatycznej. Prosił o wyjaśnienie nie tylko prawne, czy przyjmując dzisiaj ten 
budŜet, bo rozumie, Ŝe logika matematyczna  spowoduje, Ŝe budŜet zostanie przyjęty 
niezaleŜnie od tego jak radni opozycji zagłosują - wprawdzie szef Klubu Prawa                        
i Sprawiedliwości jeszcze się nie wypowiadał - mamy jakiekolwiek szanse, Ŝe organy 
nadzoru nie  uniewaŜnią tej uchwały. Radny ma bardzo powaŜne wątpliwości, czy moŜna      
w ogóle głosować nad projektem uchwały w  którym w podstawie prawnej wpisuje się 
ustawę, której tak na dobrą sprawę jeszcze dzisiaj nie ma.  Wskazał, Ŝe przyjął do wiadomości 
wyjaśnienia Przewodniczącego Rady. Są to jednak tylko wyjaśnienia. Rozumie, Ŝe skoro 
otrzymał materiały od Zarządu to włączył je do porządku obrad. Natomiast nie jego rolą jest 
oceniać zgodności uchwał z prawem. Natomiast ze strony Zarządu nie otrzymałem Ŝadnej 
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informacji, Ŝadnej nadziei, Ŝadnego zielonego światła, Ŝe ten budŜet po przyjęciu nie będzie 
uniewaŜniony. Prosił równieŜ Zarząd o wyjaśnienie skąd taka zmiana skoro od kilku miesięcy 
wiadomo było, Ŝe projekt budŜetu ma być przyjmowany w styczniu. Wydaje się, Ŝe jeśli 
zaszły jakieś okoliczności, o których tu dzisiaj nie wiemy to pewien stopień przyzwoitości 
nakazałby powiadomić przynajmniej Przewodniczących Klubów, Ŝe zaszły okoliczności 
zewnętrzne i naleŜy procedować ten budŜet kilka tygodni, dni wcześniej, niŜ to było 
powiedziane. Takie zachowanie wobec przynajmniej radnych opozycji było nieeleganckie.  
 
Przewodniczący Rady powtórzył, Ŝe ma obowiązek do grudnia lub w wyjątkowych 
sytuacjach do końca marca przyszłego roku zgodnie z obowiązującą ustawą, a zgodnie             
z nową ustawą do końca stycznia przyszłego roku wprowadzić do porządku obrad w/w 
uchwałę. Oznajmił, Ŝe nie zaszły Ŝadne okoliczności, które mogłyby go przekonać, Ŝe nie 
moŜna takiej uchwały podjąć w grudniu. Potwierdza fakt dyskusji nad tym, czy na pewno 
budŜet miał być przyjmowany w grudniu, czy w styczniu. Jednak zgodnie z obowiązującą 
uchwałą regulującą procedurę uchwalania budŜetu nie czuł się w obowiązku powiadomienia 
Klubów Radnych, dlaczego projekt uchwały będzie w porządku obrad sesji grudniowej. 
UwaŜa, Ŝe zrobi to zgodnie z przepisem prawa. PrzełoŜenie tego na inny termin wymagałoby 
jakiegoś uzasadnienia. Na podstawie przeprowadzonych rozmów i zasięgniętych interpretacji 
prawnych uwaŜa, Ŝe nie ma przeciwwskazań do umieszczenia tego punktu w porządku obrad. 
Oznajmił, Ŝe ani Zarząd, ani nikt z radnych nie zgłosił wniosku o zdjęcie tego punktu              
z porządku.  Tylko radny Kozanecki zgłosił wątpliwość, czy w tej sytuacji będziemy działać 
zgodnie z prawem.   
 
Radca Prawny Maciej Kucharski oznajmił, Ŝe ustawa o finansach publicznych, która wejdzie 
w Ŝycie 1 stycznia 2010 r. obligowała nas do przyjęcia projektu uchwały budŜetowej              
w kształcie, który zawierać będzie odniesienia do nowej ustawy. Powstała jednak wątpliwość 
co do terminu podjęcia tej uchwały. W jego opinii istnieją podstawy do tego, Ŝeby przyjąć tę 
uchwałę w dniu dzisiejszym. Taką podstawą jest ustawa z 20 lipca 2000 r. o  ogłaszaniu 
aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych. W tej ustawie art. 7  stanowi, iŜ: 
„akty normatywne wydawane na podstawie ustaw moŜna ogłaszać w okresie od dnia 
ogłoszenia danej ustawy, a przed jej wejściem w Ŝycie akt taki nie moŜe wejść w Ŝycie 
wcześniej niŜ ustawa”. Wprowadzenie do tego projektu uchwały autopoprawki Zarządu, Ŝe 
uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem 1 stycznia 2010r . jest zapisem zgodnym z w/w artykułem. 
Istnieje jednak pewnego rodzaju ryzyko, gdyŜ stanowisko przyjęte przez przewodniczących 
wszystkich RIO w Polsce stanowi, iŜ  uchwały budŜetowe powinny być podejmowane (jeśli 
w podstawie prawnej powołuje się nową ustawę o finansach publicznych) dopiero w roku 
2010. Następnie przytoczył fragment pisma Prezesa RIO w Łodzi: „RIO w Łodzi stoi na 
stanowisku, Ŝe jednostki samorządu terytorialnego mogą przygotować projekty budŜetu        
w oparciu o nowe przepisy ustawy z dnia 27 sierpnia 2010 r. o finansach publicznych. 
Wówczas naleŜy jednak uchwalić ten budŜet w roku 2010 r. w terminie do dnia 31 stycznia 
2010 r.”. Przy takim zapisie w jego odczuciu RIO w Łodzi stoi na stanowisku, Ŝe budŜet       
w którym powołujemy się na nową ustawę powinien być uchwalony dopiero w roku 2010. 
Podkreślił jednak, Ŝe jest to stanowisko RIO. Nie jest to wykładnia prawa. Nie jest to 
stanowisko, które jest wiąŜące dla nas. Trzeba jednak pamiętać o tym, Ŝe RIO jest organem, 
który moŜe zakwestionować uchwałę budŜetową. 
   
Radny Krzysztof Kozanecki zapytał, dlaczego ryzykujemy. Czy jest jakieś drugie dno. 
Dlaczego nie moŜe być sesji na początku stycznia przyszłego roku 
 
Przewodniczący Rady na wniosek Starosty ogłosił przerwę o godz. 1445 . 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1530. 
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Starosta w imieniu Zarządu poprosił o zmianę porządku obrad polegającą na  przesunięciu     
pkt 5e) za pkt 8 oraz przerwanie sesji po zrealizowaniu pkt 8 i jej wznowienie w pkt 5e)          
4 stycznia 2010 r. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowy wniosek. 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych. 
Przeciw głosowało    0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu   1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Ad. 6 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji rocznego planu 
kontroli stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji radny Grzegorz Kwiatkowski przedstawił sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 7 
Sprawozdanie z  realizacji planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego za rok 2009 stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych. 
Przeciw głosowało    0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu   0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 

Opinie Komisji Rady Powiatu Zgierskiego do projektów uchwał zgłoszonych na XLI sesję 
stanowią załącznik nr  14 do protokołu. 
 
Ad. 8a) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na 2010 rok 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Zgłosił dwie autopoprawki: 
• wykreślenie pkt 1 w marcu w brzmieniu: „Przyjecie informacji Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska w Łodzi o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego ze 
szczególnym uwzględnieniem priorytetowych kierunków działania Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi w celu zapewnienia na obszarze Powiatu 
Zgierskiego naleŜytej ochrony środowiska”. Jest to  związane z pismem jaki otrzymaliśmy  
od Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi w którym informuje, Ŝe nie moŜe złoŜyć       
w tym terminie materiału z uwagi na zmianę jaka dokonała się w zakresie ich 
sprawozdawczości. Inspekcja będzie mogła złoŜyć takie sprawozdanie dopiero                   
w IV kwartale 2010 r. Niestety w tym okresie upływa kadencja Rady, 
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• zgodnie z wnioskiem Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego proponuje dodać do 
planu pracy w październiku pkt 4 w brzmieniu: „Przyjęcie informacji o inwestycjach 
realizowanych na terenie Powiatu Zgierskiego w III kadencji Rady Powiatu Zgierskiego”. 

 
Radny Wojciech Budziarski oznajmił, Ŝe informacja WIOŚ powinna znaleźć się w planie 
pracy w marcu nawet jeśli ona nie będzie w pełnym wymiarze. Jest to waŜny punkt dla 
Powiatu Zgierskiego  i takie sprawozdanie powinniśmy otrzymać.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe udostępni radnemu przedmiotowe pismo do 
zapoznania się. Wskazał, Ŝe moŜe w miesiącu wrześniu uda się wprowadzić ten temat do 
planu pracy. Jednak będzie musiał to jeszcze uzgodnić. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/381/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 
Zgierskiego na 2010 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad. 8b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady Powiatu Zgierskiego      
z dnia 27 lutego 2009r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2009 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/382/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/283/09 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 2009r. w sprawie uchwalenia planu finansowego 
realizacji zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 2009 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad. 8c) 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Bogdan Jarota w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Radny Adam Bączyk wskazał, Ŝe dotychczas medycyna szkolna prowadzona była przez 
Miejski Zespół Przychodni Rejonowych w Zgierzu. Skoro sugestia dyrekcji dotyczyła 
udzielenia im pomocy przez powiat, czyli groziło to niewykonaniem w pełni zadań, to czy 
powiat  poradzi sobie z tym problemem. 
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Dyrektor Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu Zbigniew Jarosik oznajmił, Ŝe 
„medycyna szkolna w tych trzech nowych szkołach jest prowadzony przeze mnie od września 
br. takŜe jest w trakcie kończenia umów w dyrektorami szkół”. 
 
Radny Adam Bączyk wskazał, Ŝe z uzyskanych informacji wie, Ŝe dyrekcja MZPR w Zgierzu 
wystąpiła z prośbą do powiatu o udzielenie pomocy finansowej przy realizacji tego zadania. 
Odpowiedzią na prośbę jest przejęcie tego zadania przez powiat. Wskazał, Ŝe rozumie 
intencje. Natomiast chciałby wiedzieć jak finansowo powiat to udźwignie skoro zadanie to 
było cięŜarem dla MZPR w Zgierzu.  
 
Dyrektor PZOZ w Zgierzu oznajmił, Ŝe sam sposób finansowania medycyny szkolnej 
przejmuje PZOZ w Zgierzu, czyli ja. Opieka nad uczniami finansowana jest z trzech źródeł: 
po pierwsze podstawowa umowa z Narodowym Funduszem Zdrowia, gdzie jest określona 
stawka na danego ucznia, po drugie umowa na badania uczniów z medycyny pracy                 
z urzędem marszałkowskim i po trzecie umowa z medycyny pracy ewentualnie dla 
pracowników danych szkół. Dodał, Ŝe obecnie prowadzony jest jeden gabinet medycyny 
szklonej w Zgierskim Zespole Szkól Ponadgimnazjalnych  w Zgierzu. Jest to za mało. W tym 
przypadku, albo trzeba zrezygnować z prowadzenia medycyny szkolnej, albo ją rozwinąć, 
czyli przyjąć dodatkowo tak jak w tym przypadku trzy szkoły. Wtedy zostanie to 
zbilansowane. 
 
Radna Maria Sobczak zapytała, czy dyrektor PZOZ w Zgierzu szacował koszty doposaŜenia 
danej placówki w sprzęt. 
 
Dyrektor PZOZ w Zgierzu poinformował, Ŝe w bieŜącym roku na gabinet medycyny szkolnej 
w ZZSP w Zgierzu wydane zostało ok. 4.000 zł. jest to gabinet przyjęty przez sanepid                
i zakwalifikowany do tego typu działalności.  
 
Radny Adam Bączyk zapytał, co stanie się z personelem, który dotychczas pracował              
w gabinetach medycyny szkolnej. 
 
Dyrektor PZOZ w Zgierzu poinformował, Ŝe osobiście rozmawiał z pielęgniarkami. 
Otrzymają one propozycję zmiany pracodawcy z wynagrodzeniem nie mniejszym niŜ 
dotychczasowe.  
 
Rana Maria Sobczak zapytał, czy dyrektor PZOZ w Zgierzu konsultował te działania               
z dyrektorem MZPR w Zgierzu. 
 
Dyrektor PZOZ Zgierzu oznajmił, Ŝe z dyrektor PZPR w Zgierzu jest w stałym kontakcie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/383/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej  w Zgierzu stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad. 8d) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
- druk „A” stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/384/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2009 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad. 8e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
- druk „B” stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/385/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2009 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad. 8f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
- druk „C” stanowi załącznik nr  25 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk oznajmił, Ŝe temat ten poruszał na Komisji BudŜetowo – Finansowej, 
a dotyczył on przenoszenia prawie 4.000.000 zł. na przyszły rok. Zapytał w jakim stopniu jest 
to sytuacja losowa, a w jakim stopniu wina pracowników Starostwa, którzy za późno 
rozpoczęli przetargi. 
 
Starosta potwierdził, Ŝe temat ten poruszany był na Komisji BudŜetowo – Finansowej.   
Informował wówczas, Ŝe przy samych wydatkach majątkowych rzędu 20.000.000 zł., przy 
ok. 100 przetargach przeprowadzonych przez powiat, gdzie średnia wychodzi trzy dni na 
jeden przetarg łącznie z procedurą odwoławczą, jako Starosta i przełoŜony nie moŜe  zgodzić 
się z stwierdzeniem, Ŝe doszło do zaniedbań jeśli chodzi o pracowników Starostwa. Trzeba 
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brać pod uwagę nie tylko przetargi, które organizowane są w ramach wydatków 
majątkowych, ale równieŜ te organizowane w ramach wydatków bieŜących np. na 
wyposaŜenie starostwa, na materiały biurowe. Wszystko to trzeba rozłoŜyć na kilka osób, 
które zajmują się przetargami. Trzeba równieŜ zaplanować wszystkie wydatki uwzględniając 
faktyczne moŜliwości. Część wydatków uzaleŜniona jest od pozyskania środków 
zewnętrznych np. schetynówki, czy środków z funduszy unijnych na zadania realizowane 
przez licea powiatowe. Środki te wpływają  w róŜnym momencie. Przypomniał, Ŝe podczas 
realizacji tzw. schetynówki okazało się, Ŝe istnieje moŜliwość rozszerzenia zadania                  
i pozyskania dodatkowych dofinansowań, które de facto uzyskaliśmy. Skutkowało to 
odłoŜeniem innych przetargów, mniej strategicznych z punktu widzenia funkcjonowania 
powiatu. Oznajmił, Ŝe nie widzi nic złego i uwaŜa, Ŝe nikt racjonalnie oceniający nie widzi 
nic złego w tym, Ŝe tyle zadań powiat realizuje. Oznajmił, Ŝe z przyczyn technicznych            
z uwagi na uwarunkowania przyrodnicze, atmosferyczne zawarcie umowy w drugiej połowie 
roku, czy pod koniec roku skutkuje tym, Ŝe inwestycje nie mogą być rozliczone, czy odebrane 
do końca roku. W związku z tym, aby ten wydatek rozliczyć musi być on ujęty w wydatkach 
niewygasających. Wskazał, Ŝe nie doszukuje się tutaj Ŝadnych innych powodów ponad           
te o których wcześniej mówił.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał, czy prawdą jest, Ŝe 60 % przetargów wystartowało               
w drugim półroczu, a konkretnie od września br. 
 
Starosta wskazał, Ŝe nie ma takiego podsumowania i nie moŜe tego potwierdzić. Poprosił 
Naczelnika Wydziału Organizacyjnego Urszulę Kawalec o przedstawienie danych w tym 
zakresie. 
 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Urszula Kawalec poinformowała, Ŝe w przeciągu roku 
odbyło się ponad 100 przetargów. Jednak w chwili obecnej nie moŜe podać dokładnych 
danych, ile przetargów przeprowadzono od września br. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przekazanie informacji radnemu na sesji w dniu                    
4 stycznia 2010 r. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk poinformował, Ŝe osobiści pofatyguje się do wydziału, aby uzyskać 
te informacje.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/386/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2009 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Ad. 8g) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
- druk „D” stanowi załącznik nr  27 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosował     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLI/387/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2009 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Rodzinie w Zgierzu Wioletta Drewnowska przypomniała, Ŝe 
na listopadowej sesji Rady Powiatu zwróciła się z prośbą o wsparcie finansowe na 
organizację imprezy z okazji mikołajek dla dzieci z rodzin zastępczych z terenu Powiatu 
Zgierskiego. Do puszki zostało wrzucone 940 zł. z czego 460 zł. pochodziło od radnych. Za 
560 zł. zostały zakupione bilety do teatru dla 59 dzieci, a kwota 350 zł. przeznaczona została 
na drobne prezenty. Podziękowała wszystkim za wsparcie. 
 
Przewodniczący Rady przerwał obrady XLI sesji o godz. 1605. Ogłosił, iŜ sesja zostanie 
wznowiona 4 stycznia 2010 r. o godz. 830 w Starostwie Powiatowym Zgierzu, ul. Sadowa 6a. 
 
Radni nieobecni: 
1) Krzysztof Gawroński, 
2) Krzysztof Kozanecki, 
3) Krzysztof Kozłowski, 
4) Zofia Marciniak 
5) Mirosław Pilarski. 
 
Przewodniczący Rady wznowił obrady XLI sesji 4 stycznia 2010 r. o godz. 835. 
 
 Ad. 5e)  
Radny Krzysztof Kozanecki wskazał, Ŝe w zgłoszona autopoprawka dotycząca zmiany § 21 
projektu uchwały jest nieaktualna. Wracamy do pierwotnej wersji projektu. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe aktualna pozostaje pierwsza wersja § 21 projektu 
uchwały bez autopoprawki. 
 
Ad. 5 f) 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 
Przeciw głosował    6 radny. 
Wstrzymało się od głosu   2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XLI/388/10 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 4 stycznia 2010r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na 
rok 2010 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad. 9 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
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Ad. 10 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr  29 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację. Poinformował, Ŝe 22 grudnia zeszłego roku zakończyła się 
sprawa sądowa z dyrektorem (juŜ byłym) Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie.              
Od 1 stycznia br. funkcję tę pełni Pani Marianna Miśkiewicz.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki poprosił o więcej informacji na temat nowego dyrektora 
placówki. Wyraził nadzieję, Ŝe po tej zmianie więcej negatywów o tej placówce nie będziemy 
słyszeć.   
 
Członek Zarządu Tomasz Jędrzejczak powtórzył, Ŝe od 1 stycznia br. funkcję dyrektora DPS 
w Ozorkowie pełni Pani Marianna Miśkiewicz. Jest to doświadczony pracownik. Wcześniej 
pracowała w DPS w Rąbieniu. Posiada stosowne uprawnienia w tym zakresie. Wskazał, Ŝe 
jeśli ktoś będzie chciał uzyskać więcej informacji to zaprosi dyrektora placówki na spotkanie. 
  
Ad. 11 
Starosta oświadczył iŜ odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 
terminie. 
 
Ad. 12 
Radni nie zgłosili oświadczeń i wniosków. 
 
Ad. 13 
Osoby nie będące radnymi nie zabierały głosu. 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XLI sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 840. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 


